

Savant den Gōd in Sōva fō di Gōspel

Krays want fō mek den prich di gospel mēsej to ɔl mōtalman. Na Pentikōst, di wan den we si am, we na di apɔsul den, na bin di fōs pipul den we bin de prich di Gud Nyus.

“Bōt fō tru, Gōd dōn arenj di pat den na di bōdi, eni wan pan den, jōs lek aw i bin want den fō bi. If den ɔl na bin wan pat, usay di bōdi go de? As i bi, bōku pat den de, bōt na wan bōdi. Di yay nō go ebul fō tel di an se, ‘A nō nid yu!’ En di ed nō go ebul fō tel di fut se, ‘A nō nid yu!’ Difren frōm dat, den pat den na di bōdi we tan lek se den wik, rili impōtant, en di pat den we wi tink se nō get betē ɔnō wi kin trit wit speshal ɔnō. En den kin trit di pat den we nō fayn fō sho wit speshal we aw den de trit wi, bōt di pat den we wi kin sho nō nid speshal tritment. Bōt Gōd dōn jōyn di pat den na di bōdi en i dōn gi mō ɔnō to di pat den we nō get am, so dat nōbōdi nō go sheb di bōdi, bōt in pat den fō bisin bōt densesf di sem we. If wan pat de sōfa, ɔl pat de sōfa wit am; if den ɔnō wan pat, ɔlman kin gladi wit am.” (1 Kōr 12: 18-26)

“Fō bay di gris we den gi mi a de tel ɔlman pan una: Nō tink bōt unasef pas aw una fō tink, bōt una tink bōt unasef wit sēns, akōdin to di mēzhō fō fet Gōd dōn gi yu. Jōs lek aw eni wan pan wi get wan bōdi we get bōku pat den, en den pat den ya nō ɔl get di sem wok, na so insay Krays wi we bōku de mek wan bōdi, en eni pat na ɔl di ɔda wan den. Wi get difren gift den, akōdin to di gudnes we den gi wi. If pōsin in gift na prōfesi, le i yuz am di rayt we aw i get fet. If na fō sav, le i sav; if na fō tich, le i tich; if i de enkōrej, le i enkōrej; if i de ep ɔda pipul den nid, le i gi fri-an; if na lidaship, le i de rul wit ɔl in at; if i de sho sōri-at, le i du am wit gladi at.” (Rom 12: 3-8)

“We i go ɔp ɔp, i ker pipul den we den kapchō, en gi pipul den gift, I go ɔp, wetin pas we i go dōnj fōs na di ɔda pat den na di wōl? Di wan we go dōnj na di sem we go ɔp fa fawe pas ɔl di evin, so dat i go ful-ɔp ɔltin — en i gi sōm [as] apɔsul, en sōm [as] prōfet, en sōm [as] pipul den we de prich bōt gud nyuz, en sōm [as] shēpad en ticha, fō mek di oli wan den pafekt, fō wok fō prich, fō bil Krays in bōdi.” YLT (Efi 4: 10-13)

“Di wan we kam dōnj na di wan we go ɔp pas ɔl di evin, so dat i go ful-ɔp di wan ol wōl. Na in gi sōm fō bi apɔsul, sōm fō bi prōfet, sōm fō bi ivanjelis, en sōm fō bi pastō en ticha, fō redi Gōd in pipul den fō wok fō sav, so dat Krays in bōdi go bil te wi ɔl una get wanwōd pan fet en nō Gōd in Pikin en mek una machō, en una go ebul fō du ɔl wetin Krays ful-ɔp.” NIV (Efi 4: 10-13)

Kōment:

- Di wōd “sōm” kōmōt frōm di Griek wōd toús we min separet frōm.
- Fō bi apɔsul “en” prōfet “en” prōklama (ivanjelis den na sōm transleshōn den) wit di wōd “en” we den translet frōm di Griek wōd dé min fō difrens bitwin (apɔsul, prōfet en ivanjelis)
- Fō bi pastō en ticha den wit di wōd “en” we den de translet fōm di Griek wōd kaí we min fō jōyn pastō den wit ticha den. dat na pastō den we de tich ɔ tich pastō den. So, di wok we di apɔsul den bin de du bin difren frōm di wok we di prōfet den bin de du, we bin difren frōm di wok we di ivanjelis den bin de du, we bin difren frōm di wok we pastō en ticha den de du Bōt ɔlman kin prich bōt Krays na den wok

Apɔsul den

Krays gi “sōm fō bi apɔsul den kōmōt frōm di Griek wōd apostólous - wan we den sēn wit ɔda, wan mesenja, wan we den put apat, to sēn am na do. Frōm wetin di Apɔsul Den Wok [Akt] 1: 21- 22 wan Jizōs in apɔsul na bin “wan pan di man den we bin de wit wi ɔl di tēm we Masta Jizōs bin de go en kōmōt wit wi, frōm Jōn in baptizim te to di de we den tek am ɔp frōm wi - wan pan den man ya fō bi witnes wit wi fō se i get layf bak.”

“Wetin bin de from di biginin, we wi don yeri, we wi si wit wi yay, we wi bin de luk en toch wit wi an, bot di wad we de gi layf.” (Jon In Fos Leta 1)

Den yuz di wad apostolos fo di Masta Jizos fo tok bot In rileschon wit God, Di Ibru Pipul Den 3: 1 “So, mi oli broda den, we de tek pat pan di kol fo go na evin, una tink bot di Apusul en Ay Prist we wi konfes, Krays Jizos .”

“Na di apusul den bin de du buku sayn en wondaful tin den oltem bitwin di pipul den. En den ol bin de togeda na Solomon in Potiko. Non pan di oda wan den no bin get maynd fo joy den, bot di pipul den bin rili respekt den. En di wan den we biliv Jiova pas eni oda tem, buku buku man en uman den, so den ivin ker di sikman den go na strit en le den pan bed en mat, so dat as Pita de pas, in shado go fodom pan som pan den. Di pipul den bak gEDA from di toj den we de rawnd Jeruselem, en den kam wit di wan den we sik en di wan den we get doti spirit, en den ol wel. Bot di ay prist grap, en ol di wan den we bin de wit am (dat na di Sadyusi den pati), en den bin jelos, den arest di apusul den en put den na poblik prizin.” (Di Apusul Den Wok [Akt] 5: 12-19)

“Na da tem de Kiñ Erød bin arest som pipul den we bin de na di choch, en i bin want fo mek den sofa. I mek

Jems, we na Jon in broda, kil wit sad. We i si se dis mek di Ju pipul den gladi, i ol Pita bak. Dis bin apin insay di Festival fo Bred we No Get Yist. Afta we i arest am, i put am na prizin, en gi am fo mek 4 grup den we get 4 sojaman den fo gayd am. Erød bin want fo mek den go joj am na poblik afta di Pasova. So, den bin kip Pita na prizin.” (Di Apusul Den Wok [Akt] 12: 1-5)

I tan lek se den no bin de pik di apusul den igen afta den pik Matias pas Pol we Krays bin pik fo bi apusul we no bin de insay di sizin.

Pol di Apusul to di Jentayl den

Den fos mit Pol as Sol we “gri fo mek den kil am (Stivin).” (Di Apusul Den Wok [Akt] 8: 1)

“Bot Sol stil de blo en tretin en kil Jiova in disaypul den, i go to di ay prist en aks am leta to di sinagog den na Damaskos, so dat if i fen enitin we de na di We, . man o uman, i kin ker den go na Jeruselem we den tay den. We i de go, i kam nia Damaskos, en wantem wantem wan layt we komot na evin shayn rawnd am. We i fodom na gron, i yeri wan vays se, ‘Sol, Sol, wetin mek yu de mek a sofa?’ En imbin tok, ‘Udat yu na, Masta?’ En i se, ‘Mi na Jizos, we una de mek una sofa. Bot grap en go insay di siti, en den go tel yu wetin yu fo du.’ Di man den we bin de travul wit am bin tinap en no ebul fo tok, den yeri di vays bot den no si enibodi. Sol grap na gron, en pan ol we in yay bin opin, i no si natin. So, den ol in an en ker am go na Damaskos. En fo tri dez, i no bin de si, en i no bin de it en drink.” (Akt 9: 1-9)

“Wan disaypul bin de na Damaskos we nem Ananayas. PAPA GJD tel am insay wan vishon se, ‘Ananias. En imbin tok, ‘Na mi deya, Masta.’ En PAPA GJD tel am se, ‘Grap en go na di strit we den kol Stret, en na Judas in os luk fo wan man we komot na Tasos we nem Sol, bikos i de pre, en i si wan man we nem Ananayas na vishon kam insay en le in an pan am so dat i go ebul fo si bak.’ Bot Ananayas ansa se, ‘Masta, a don yeri from buku pipul den bot dis man, aw i don du yu oli wan den na Jeruselem bad bad wan. En na ya i get pawa from di edman den fo di prist den fo tay ol di wan den we de kol yu nem.’ Bot PAPA GJD tel am se, ‘Go, bikos na in na wan tin we a don pik fo ker mi nem go bifo di

Jentayl den en di kiñ den en di Izrelayt den. Bikos a go sho am aw i fo sofa fo mi nem.’ So, Ananayas komot de en go insay di os. En i le in an pan am se, ‘Broda Sol, di Masta Jizos we apia to yu na di rod we yu kam pas, don sen mi so dat yu go si bak en ful-op wit di Oli Spirit.’ En wantem wantem sontin lek skel komot na in yay, en i bigin fo si bak. Don i grap en baptayz; en we i it it, i get trenk.” (Di Apusul Den Wok [Akt] 9: 10-19)

“A no wan man (i tan lek Pól) insay Krays we fótin ia bifo we den ker am go na di tód evin— ileksef na in bódí ɔ kómɔt na in bódí a nɔ no, Gɔd no. En a no se den ker dis man go na Paradays—ileksef na in bódí ɔ na in bódí a nɔ no, Gɔd no—en i yeri tin den we pɔsin nɔ go ebul fɔ tɛl, we mɔtalman nɔ go tɔk.” (2 Kɔr 12: 2-4)

“A nɔ fri? Mi nɔto apɔsul? A nɔ si Jizɔs wi Masta? Yu nɔ tink se na mi wok na di Masta? If to ɔda pipul den, a nɔto apɔsul, at least a de fɔ una, bikɔs una na di sil we de sho se a bi apɔsul na di Masta.” (Fɔs Leta Fɔ Kɔrint 9: 1-2)

“Naw a de tɔk to una we nɔto Ju. So a bi apɔsul to di pipul den we nɔto Ju.” (Leta Fɔ Rom

11:13) Pól in wok en di tin den we i du

“Bɔda den, a want mek una no se di gud nyuz we a bin de prich nɔto mɔtalman in gud nyuz. A nɔ bin get am frɔm enibɔdi, en a nɔ bin tich mi, bɔt a bin get am tru Jizɔs Krays in rivyu. Bikɔs una dɔn yeri bɔt aw a bin de liv mi layf trade na Ju rilijɔn, aw a bin de mek Gɔd in kɔngrigeshɔn sɔfa bad bad wan en tray fɔ pwel am. En a bin de go bifo pan Ju rilijɔn pas bɔku pan mi yon ej den bitwin mi pipul den, so a bin rili zil fɔ di tradishɔn den we mi papa den bin de du. Bɔt we di wan we bin dɔn mek a difrɛn bifo a bɔn, en we kɔl mi bikɔs ɔf in speshal gudnes, bin gladi fɔ sho mi in Pikin so dat a go prich bɔt am to di pipul den we nɔto Ju, a nɔ bin tɔk to enibɔdi wantem wantem; en a nɔ go na Jeruselem to di wan den we na bin apɔsul bifo mi, bɔt a go na Arebia, en go bak na Damaskɔs.” (Leta Fɔ Galeshya 1: 11-17)

“Di wan den we bin skata bikɔs ɔf di sɔfa we den bin de mek Stivin sɔfa, bin travul go fa te to

Fonishia, Sayprɔs en Antiɔk, en den nɔ bin de tɔk di wɔd to enibɔdi pas di Ju pipul den.” (Akt 11: 19)

Di chɔch na Jeruselem sɛn Banabas na Antiɔk, na Siria. “We i kam si Gɔd in speshal gudnes, i gladi, en i enkrɛj den ɔl fɔ kɔntinyu fɔ fetful to PAPA GɔD wit tin den we nɔ de chɛnj, bikɔs in na bin gud man, we ful-ɔp wit di Oli Spirit en we get fet. En bɔku bɔku pipul den ad to PAPA GɔD. So, Banabas go na Tasɔs fɔ go luk fɔ Sɔl, en we i fɛn am, i ker am go na Antiɔk. Fɔ wan ol ia den bin mit wit di chɔch en tich bɔku bɔku pipul den. En na Antiɔk, den bin kɔl di disaypul den fɔs Kristian den.” (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 11: 22-26)

Na Antiɔk, “we den bin de wɔship PAPA GɔD en fast, di Oli Spirit se, ‘Una put Banabas en Sɔl fɔ mi fɔ di wok we a kɔl den fɔ du.’ Dɔn afta den dɔn fast en pre, den le den an pan den en sɛn den go.” (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 13: 2-3)

“Dɔn sɔm Ju pipul den kɔmɔt na Antiɔk (we kɔmɔt na Pisidia) en Aykɔniɔm en win di krawd. Den ston Pól en dreg am kɔmɔt na di siti, bikɔs den tink se i dɔn day.” (Akt 14: 19)

“Den ol Pól en Saylas en dreg den go na makit bifo di rula den. We den dɔn ker den go to di majistret den, den se, ‘Den man ya na Ju pipul den, en den de ambɔg wi siti. Den de advatayz kɔstɔm den we nɔ rayt fɔ le wi as Roman pipul den gri ɔ du.’ Di krawd jɔyn fɔ atak den, en di majistret den cher di klos pan den en tɛl den fɔ bit den wit stik. En we den dɔn bit den bɔku bɔku wan, den put den na jel, en tɛl di wan we de gayd di jel fɔ kip den sef. We i dɔn get dis ɔda lɔ, i put den na di prizin we de insay en tay den fut na di stik den.” (Akt 16: 19-24)

Na Filipay “den ol Pól en Saylas en dreg den go na makit bifo di rula den. We den dɔn ker den go to di majistret den, den se, ‘Den man ya na Ju pipul den, en den de ambɔg wi siti. Den de advatayz kɔstɔm den we nɔ rayt fɔ le wi as Roman pipul den gri ɔ du.’ Di krawd jɔyn fɔ atak den, en di majistret den cher di klos pan den en tɛl den fɔ bit den wit stik. En we den dɔn bit den bɔku bɔku wan, den put den na jel, en tɛl di wan we de gayd di jel fɔ kip den sef. We i dɔn get dis ɔda lɔ, i put den na di prizin we de insay en tay den fut na di stik den.” (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 16: 19-24)

As wan Ju we bin de wɔship Gɔd, Sɔl (Pól) we biliv se Kristian den bin de tɔk bad bɔt Gɔd, bin de mek den sɔfa. Bɔt, naw, as Krays in apɔsul to di Jentayl den, di Ju pipul den bigin fɔ mek i sɔfa. Bikɔs Pól bin tink se i dɔn dɔti den

Tempul, "Di wan ol siti wek, en di pipul den rɔn kɔmɔt ɔlsay. We den ol Pɔl, den dreg am kɔmɔt na di tempul, en wantem wantem den lok di get den. We den bin de tray fɔ kil am, nyus rich to di kɔmɔnda fɔ di Roman sojaman den se di wan ol siti na Jeruselem de mek trɔbul. Wantem wantem, i tek sɔm ɔfisa den en sojaman den en rɔn go dɔŋ to di krawd. We di wan den we bin de mek fet-fet si di kɔmɔnda en in sojaman den, den lef fɔ bit Pɔl." (Akt 21:30-32)

Afta di krawd we bin de rul kɔl dɔŋ Pɔl tɔk to den se "Mi na Ju, a bɔn na Tasɔs na Silisia, bɔt a men na dis siti. Onda Gamaliel, a bin tren gud gud wan fɔ wi gret gret granpa den in lɔ en a bin get zil fɔ Gɔd jɔs lek aw eni wan pan una get tide. A bin mek di wan den we de fala dis We (Kristian den) sɔfa te den day, a bin de arest man en uman en trowe den na prizin, jɔs lek aw di ay prist en ɔl di Kaɔnsil kin testify bak. A bin ivin get leta frɔm den to den brɔda den na Damaskɔs, en a go de fɔ briŋ den pipul ya as prizina na Jeruselem fɔ mek den pɔnish den." (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 22: 3-5)

"We a kam nia Damaskɔs, wan brayt layt we kɔmɔt na evin bin shayn rawnd mi. A fɔdɔm na grɔn en yeri wan vɔys de tel mi se, 'Sɔl! Sɔl! Wetin mek una de mek a sɔfa?' 'Udat yu bi, Masta? A aks am. I ansa am se: 'Mi na Jizɔs we kɔmɔt Nazaret, we una de mek una sɔfa. Mi kɔmpin den si di layt, bɔt den nɔ ɔndastand di vɔys we di pɔsin we de tɔk to mi. 'Wetin a go du, Masta?' i aks am. A aks am. Jiova se, 'Grap, go na Damaskɔs. Na de den go tel yu ɔl wetin den dɔn gi yu fɔ du.' Mi kɔmpin den bin ol mi an go na Damaskɔs, bikɔs di layt we bin de shayn bin dɔn mek a blayn." (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 22: 6-11)

"Wan man we nem Ananayas, we bin de wɔship Gɔd, we ɔl di Ju pipul den we bin de de, bin tɔk bɔt am gud gud wan, kam to mi, en tinap nia mi tel mi se, 'Brɔda Sɔl, . get yu yay.' En da sem awa de, a si am en si am. En i se, 'Wi gret gret granpa den Gɔd dɔn pik yu fɔ no wetin i want, fɔ si di Wan we de du wetin rayt en yeri vɔys frɔm in mɔt; yu go bi witnes fɔ am to ɔlman bɔt wetin yu dɔn si en yeri." (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 22: 12-16)

"We a go bak na Jeruselem en a bin de pre na di tempul, a bin fɔdɔm en si PAPA GɔD de tɔk. 'Kwik!' i tel mi. 'Una kɔmɔt na Jeruselem wantem wantem, bikɔs den nɔ go gri wit wetin yu tɔk bɔt mi.' A ansa am se: 'Masta, den man ya no se a bin kɔmɔt na wan sinagɔg to ɔda sinagɔg fɔ go na jel en bit di wan den we biliv pan yu. En we den shed di blɔd fɔ yu martyr Stivin, a tinap de gi mi aprɔval en gayd di klos den fɔ di wan den we de kil am.' Dɔn PAPA GɔD tel mi se, 'Go; A go sen yu fa fawe to di pipul den we nɔto Ju.'" (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 22: 17-20)

"Di krawd bin lisiin to Pɔl te i tɔk dis. Dɔn den es den vɔys en ala se, 'Rid am na di wɔl! I nɔ fit fɔ liv!' As den bin de ala en trowe den klos en trowe dɔst na di ej, di kɔmɔnda tel den fɔ ker Pɔl go na di barɔk. I dayrekt se den fɔ bit am en aks am kwestyɔn den fɔ mek den no wetin mek di pipul den de ala pan am lek dis. As den de stret am fɔ bit am, Pɔl tel di sojaman we tinap de se, 'I rayt fɔ le yu bit Roman sitizin we den nɔ ivin si se i gilty?' (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 22: 22-25)

Di Sentinari na Jeruselem sen am na Sizeria fɔ mek den go jɔj am. Pɔl bin ansa di chaj we den bin chaj am bifo Feliks, Festɔs, Kirj Agripa en leta di Emparɔ.

Prɔfet

"Sɔm fɔ bi prɔfet" frɔm Griik wɔd profeetas – wan we Gɔd de tɔk tru, pɔsin we de tɔk wetin go apin bifo tɔm, pɔsin we inspekt fɔ tɔk. Di 'prɔfet' bin de prich di mesej we den gi am, as di 'siman' bin de si Gɔd in vishɔn. (Luk Di Nɔmba Dem 12: 6, 8) So, prɔfet na bin pɔsin we de tɔk fɔ Gɔd; i bin de tɔk insay Gɔd in nem en na in pawa. (Eksɔdɔs 7: 1) Na in na di mɔt we Gɔd bin de yuz fɔ tɔk to mɔtalman. (Jerimaya 1: 9; Ayzaya 51: 16) Fɔs Leta Fɔ Kɔrint 13: 8 tɔk se di nid fɔ prɔfesi, so prɔfet, nɔ go de igen, i se: "Lɔv nɔ de dɔn. Bɔt usay prɔfesi den de, den go dɔn."

Kɔment: "Cease" kɔmɔt frɔm di Griik wɔd katargeo we min fɔ translet ɔl idɔl, yusles. (PC Bible Study, BibleSoft)

Ivanjelist

“Sóm fɔ bi ivanjelis” fróm di Grik wɔd euangelistás - wan we de prich gud nyus, gud nyus, di gospel. Na

Filip en Timoti nɔmɔ den bin kɔl speshal wan ivanjelis. Filip bin de tich di gud nyuz en Timoti bin ep Pɔl fɔ tich di Gud Nyus. Pɔsin we go prich kin go fa ɔ nia en i kin de fɔ long tɛm na wan ples pas ɔda say, lek aw i bin de na Pɔl. I go mɔs bi se di we aw di wan den we de yeri bin de lisin to am na bin wan tin we den bin de yuz fɔ no if den fɔ de ɔ fɔ go. Wan kin fil bak se i fɔ de na wan eria, sɔntɛm i kin ivin long pas aw i bin want fɔs, te den dɔn di wok (den) we den bin dɔn plan fɔ du.

Na Pentikɔst De, di wan den we bin gri wit Gɔd in mesej we Pita en di ɔda apɔsul den bin gi den, den bin de put densef insay di wata en “den bin de gi den layf to di apɔsul den tichin en fɔ mek padi biznes wit densef, fɔ brok bred en fɔ pre.” (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 2: 42-43)

Pol bin de prich di gud nyuz, i bin tich di gud nyuz se: 'A plant di sid, Apɔls wata am, bɔt Gɔd mek i gro.' (1

Kɔrintians 3: 6-7) Di sid na di Wɔd we Pɔl bin tich to di wan den we nɔ bin no Krays - di wan we nɔto Kristian. Apɔls bin tich Kristian den di we aw Jiova de du tin, sɔntɛm i bin de tich di Kristian den di we aw Jiova de du tin, sɔntɛm i bin de tich am lek Prisila en Akwila we bin eksplen to am di we aw Gɔd de du tin di rayt we. (Di Apɔsul Den Wok [Akt] 18: 26) “Dɔn Filip, we na di ivanjelis, opin in mɔt, en bigin wit dis Skripchɔ, i tɛl am, di Itiopian bigman, di gud nyus, Jizɔs - di Krays.” (Akt 8: 35)

Kɔment: “Watered,” kɔmɔt fróm di Grik wɔd epótisen, – di say we pɔsin de gro.

Kɔment: “Told” kɔmɔt fróm di Grik wɔd eueengelísato we min fɔ prich, prich di gud nyuz.

Ivanjelis en pricha den kin jɔs prich di Gud Nyus. Machɔ Kristian en elda/watchman/ sentinel/shepad/ovasia den we sabi fɔ tich, tich den aw fɔ liv sakrifays layf we go mek Gɔd gladi fɔ ep den fɔ machɔ to di kayn we aw Gɔd tan.

Kweshɔn den

1. Wan apɔsul we de na di Baybul fɔ dɔn no gud gud wan bɔt Jizɔs en wetin i du

Tru

Falz

2. Profet na pɔsin we Gɔd gi in mesej to te di Gud Nyus rili sho.

Tru

Falz

3. Ivanjelis den na pipul den we de prich bɔt Gɔd in mesej fɔ fɔgiv en sev to di wan den we nɔ de insay Krays. So, nɔto tide pulpit pricha den we de gi mesej we den pik to wan bɔdi we get

Kristian den we dɔn gɛda.

Tru

Falz

Ansa to Kweshon

1. Tru
2. Tru
3. Falz

Student Infomeshon

Nem _____

Adres _____

Siti _____ Stet _____ Zip _____

Imel adres _____ Fon _____

Entay aw yu ondastand di lesin mesej en yu kwestyon o koment den. Send den to di instrakta we de dorj ya.

Instrakta Infomeshon

Nem _____

Adres _____ Siti _____

Steyt _____ Zip _____

Imel adres _____